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Hár megkezdték a lecsó,a paprika-^ KORSZERŰ 
saláta s a hordóspaprika készítését 

a Szegedi Konzervgyárban 
pedig még az uborkaszezonnak sincs vége 

" rÁ konzervfogyasztás szám-
adatai bizonyítják, hogy 
nemcsak Szegeden, hanem 
az országban is egyre több 
háziasszony veszi igénybe a 
konzervipar termékeit, az el-
látásnak e kulturáltabb, kel-
lemesebb formáit 

A nagyobb fogyasztás arra 
készteti a konzervgyárakat, 
hogy többet termeljenek. 

Erre talán méginkább ösz-
tönzik gyárainkat a külföldi 
megrendelések. Szívesen ké-
szítenek a Szegedi Konzerv-
gyár munkásai is a külföldi 
igények kielégítésére, mert 
tudják, hogy minden üveg, 
doboz konzervért nemes va-

.lutát kapunk, s ezzel szá-
munkra nélkülözhetetlen 
élelmiszert, vagy iparcikke-
ket vásárolhatunk. 

Még be sem fejeződött az 
uborkaszezon, a Szegedi Kon-
zervgyárban már 

hétfő óta teljes lendülettel 
folyik a lecsó, a sűrített pa-
radicsom, a paprikasaláta 
és a hordós paprika készí-
tése, tartósítása. Uborkából 

' 30 vagon nyersárn volt a 
feldolgozási tervük, de már 
90 vagonnál tartanak. 

Nem is állnak le a gyártás-
sal, míg csak uborka lesz, 
Szükség van minden meny-
nyiségre, mert annyit vesz-
nek tőlünk a nyugati álla-
mok, amennyit csak adni tu-
dunk. A termelők, különösen 
a kiszombori parasztok, ahol 
a legtöbb uborkát termelik 
szerződésre a Konzervgyár 
részére, elégedetten dörzsö-
lik markukat, hiszen ubor-
kájukat ilyen mennyiségben 
még egy évben sem vették át 
tőlük, ö k is és a Konzervgyár 
vezetői is azt mondják: »jól 
jártunk az idén a szerződé-
ses termeléssel". A parasz-
tok nem is kéretik magukat, 

s termés átadásakor mind-
járt meg is kőtik a jövő 
gazdasági évre ls a terme-
lési szerződést. 

Kiszomboron annyira meg-
szerették a szerződéses ter-
melést, hogy többen azt ké-
rik, ne csak uborkára, hanem 
paradicsom termelésére is 
köthessenek szerződést a 
gyárral. Igaz — hozzáteszik 
—, hogy még a termelés, a 
paradicsom termelési mód-
ját, agrotechnikáját nem is-
merik úgy, mint az uborkáét, 
de remélik, hogy a Konzerv-
gyár agronómusai majd el* 
látják őket hasznos taná-
csokkal úgy, mint az uborka 
termelésénél. 

A Konzervgyár lecsókészí-
tési terve 50 vagon. Még alig 
kezdődött meg a lecsós sze-
zon, máris látni, ha az igé-

nyeket kl tudják elégíteni, 
akkor ezt a tervüket is túl-
teljesíthetik, csak legyen ele-
gendő paradicsom hozzá. 

A sűrített paradicsom is jó 
piacra lelt a nyugati orszá-
gokban. 
Értékes és külföldön szin-

tén nagyon keresett kon-
zervipari termék a pritamm. 
Évek óta gyártja már a Sze-
gedi Konzervgyár is. Ezt 
nagy, piros színű, húsos pa-
radicsom-paprikából készítik. 

Magozás után összezúzzák 
géppel, majd finom paszíro-
zón préselik á t Ezután sűrí-
tik, mint a paradicsomot Így 
pépes állapotban magas C-
vitamintartalommal szállít-
juk ezt is külföldre. Még 
nem érkezett el a pritamjn-
készítés ideje, de a Szegedi 
Konzervgyárban egyéb nagy 
munkájuk közepette máris 
készülnek, hogy augusztus 
végén majd olyan sikerrel 
gyárthassák és szállíthassák 
a megrendelőknek, mint ed-
dig a többi konzervféléket. 

Nagytakarítás 
a szegedi utcákén 
A Köztisztasági Vállalat dolgozóinak 
munkaversenye augusztus 20-ra 

5fa afkotmánynanl ünnep-
ségekre igen sok környékbeli 
is bejön Szegedre. Akkor 
alaposan szemügyre vesző? a 
város látványosságalt épüle-
teit. utcáit. Tudjál? lói ezt a 
Köztisztasági Vállalat dolgo-
zói is. ezért elhatározták, 
hogy augusztus 20-át meg-
előző napokban kettőzött f i . 
gye lemmel, gondossággal ta-
karítják a szegedi utcákat 

A vállalat köztisztasági 
részlege külön munkaver-
senyt indított a szegedi ut-
cák. terek aükotmánynapi 
..nagytakarítására". Az utcák 
fokozott tisztántartása mel-
lett az utcai szegélyeknél lé-

vő gyepet ts kitakarít/®? 
hogy az útszegély még tisz-
tább legyem 

A külső területeken né-
hány utcát rendbehoznak, 
illetve „kigyepeinek", azaz 
kövek közötti gazt kiirtják, 
így sor kerül a Pusztaszeri. 
Bárka. Bem tábornok. Béke 
és Ságvári utcák megtisztí-
tására. 

Maga á vállalat vezetősége 
az augusztus 20-i felajánlás 
teljesítése során legszorgal-
masabb dolgozójának egv 
öltönyt, a második helyezett-
nek egy pár félcipőt, a hai> 
madiknak Dedie egy inget 
juttat. 

Jugoszláv könyvek Romániában 
Nemrég volt egy éve. hogy 

aláírták a jugoszláv—román 
kulturális egyezményt Az 
egyezmény értelmében szerb-
horvát nyelven tankönyvek 
és irodalmi művek, valamint 
műfordítások jelennek meg 
Romániában az ottani jugo-
szláv kisebbség részére. A 
már eddig megjelent köny-
vek között szerepel Doszitej, 
Obradovics. Milovan Glisics. 

Laza Lazarevics és Branisz-
lav Nusics néhány műve. 
Ugyancsak megjelent Jankó 
Veszelinovics. Ivo Tyioiko és 
August Senoa egy-egy műve. 
Több román irodalmi művet 
is kiadtak a jugoszláv nem-
zetiség részére szerb-horvát 
nyelven. Ezenkívül orosz és 
szovjet művek is megjelen-
tek szerb nyelven. 

Az első lépések a hagyományos 
szegedi szabadtéri játékok 

felújítására 
B i z o t t s á g t a n u l m á n y o z t a a h e l y s z í n e n a g y a k o r l a t i t e n n i v a l ó k a t 

Szeptemberben 
felvételi vizsga lesz 
a szegedi marxista-

leninista esti 
egyetemre 

Befejeződtek a jelentkezé-
sek a szegedi marxista—le-
ninista esti egyetemre. A je-
lentkezők szeptember máso-
dik felében felvételi vizsgát 
tesznek. A jelentkezőknek a 
felvételi vizsga kérdéseit 
írásban juttátják el. A felvé-
teli vizsgák előtt a városi 
pártbizottság a felvételi kér-
désekkel kapcsolatban több 
konzultációt tart — messze-
menően segíti a felkészülést 

Ismeretes, hogy 
városi tanács már 
ideje foglalkozik azzal, hogy 
feleleveníti a hagyományos 
szegedi szabadtéri játékokat. 
Már több előzetes tárgyalás 
folyt ebben az ügyben, s a 
közelmúltban a tanács végre-
hajtó bizottságának ülése — 

feltételeket, amelyek szüksé-
gesek a szabadtéri játékok 
megrendezéséhez. Jegyző-
könyvben felkérték a Terve-
ző Irodát, hogy szeptember 
15-ig készítse el a színpad és 
a tízezer személyt befogadó 

a szegedi bizatást kapott. A helyszíni 
hosszabb megbeszélésen részt vett Bu-

dapestről Lóhr Ferenc Kos-
suth-díjas hangmérnök, va-
lamint a szegedi színházhoz 
is szerződött Varga Mátyás 
Kossuth-díjas díszlettervező, 
scenikai vezető. A bizottság a nézőtér építésének tervraj-
városi tanács művelődésügyi zait. Ugyanakkor Vaszy Vik-

amint arról annak idején be- osztályának, népművelési cso- tor ugyanerre a határidőre a 
számoltunk — határozatot portjának, a különböző szak- szabadtéri játékok műsorter-
is hozott, hogy jövő nyárra igazgatási szerveknek, a sze- vét készíti el. Előreláthatóan 
megrendezik az előadásokat, gedi Tudományegyetem és külföldi vendégszereplőket is 

Tegnap, kedden történtek Orvostudományi Egyetem, az meghívnak egy-egy előadás-
meg az első jelentős lépések Idegenforgalmi Hivatal, a ra. Az Idegenforgalmi Hiva-
a szabadtéri játékok gyákor- különböző szolgáltató vállaló- tal még ebben az évben a 
lati kivitelezése érdekében. A tok és a tűzoltóság képvise- tegnapi megbeszélések szó-
játékok régi szinhelyén, a lóiból tevődött össze. A Sze- Tint — tiznyelvű prospektust 
Beloiannisz téren szakértőlc- gedi Tervező Iroda mérnökei készíttet el, hogy a kellő pro-
ből álló széleskörű bizottság a helyszínen már vázlatokat pagandát időben kifejthes-
tartott helyszíni szemlét. A is készítettek a nézőtér és a sék. A jövő évben kezdődő 
bizottság vezetője Vaszy Vik- színpad elhelyezéséről és szegedi szabadtéri játékok a 

„ mas, ehhez szükséges epitke- tervek szerint három hétig 
zésekről. tartanak és ez alkalomra 

A széleskörű bizottság gon- mind Budavesten, mind pe-
dosan, mélyrehatóan tanul- dig Szegeden külön irodát is 
mányozta fnindazakat az elő. lelállítanak. 

A N é m e t D e m o k r a t i k u s Köz ; 

tor, a Szegedi Nemzeti Szin-
ház igazgatója volt, aki egy* 
ben a szabadtéri játékok mű-
vészeti igazgatására is meg. 

társaságban egyre több olyan 
építkezés folyik, ahol már nem 
a hagyományos téglákkal falaz-
Dak, hanem a falakat nagy-
elemekből állítják össze, Ennek 
célja, hogy nagyobb termelé-
kenységet ée alacsonyabb költ-
ségeket érjenek el az építészet-
ben. Természetesen a nagy ele-
mes építési módok alkalmazá-
sa önmagában ezt nem eredmé-
nyezi, csak ha jó feltételek és 
különösen az építkezés jó meg-
szervezése járul hozzá. Tudni-
való, hogy el kell vetni min-
den olyan alaprajzot, épület- és 
homlokzatmegoldást, amely mé-
retegységeiben és téralakításá-
ban nem alkalmas nagyüzemi 
építésre és amelyet kezdettől 
fogva nem nagyelemes épí-
tésre terveztek. Az ilyesmi 
ugyanis aránytalanul sok elem-
forma szükségességéhez vezet, 
ami részint megdrágítja az elő-
állítást, részint hátrányosan be-
folyásolja a szállítást és a sze-
relés megszervezését Nagycm 
fontos maguknak a nogyelemek-
nek is a korszerű és ésszerű ter-

j j s l é s e ? A n a g y ü z e m i ®£Íté4 

módszer jövedelmezősége döntő, 
en az elemek előállítási költsé. 
geitől függ. A hagyományos 
építkezési módnál is nagyon kí-
vánatós a gondos munkaelőké-
szités és munkaterv, a nagyele-
mes építkezésnél azonban ez 
feltétlen szükségszerűség. 

Az NDK-ban mindezekre 
eredményes kísérletek folynak 
és el akarják érni, hogy az öt-
éves terv vegére az összes ma-
gasépftkezések 50 százaléka 
nagyüzemi módszerekkel tör-
ténjék, és a szerelő vállalatok 
megvalósíthassák részüket a 25 
százalékos építési költségcsök-
kentésben. 

Fenti első képünkön a mag, 
deburgi kísérleti építkezés elő-
regyártott nagyelemekből épülő 
lakószobáit láthatjuk. Az alatta 
levő első kép egy építőelem be-
szerelését mutatja az építkezé-
sen. Az elem 75Ö kilogramm sú-
lyú és 200 téglát pótol. A lenti, 
második képen egy 2,60 méter 
magas és 3,54 méter széles 
alagút építkezését figyelhetjük 
meg. Az alagút Freita'ban, a 
vasúti sínek alatt épül, s a fel-
vétel az előregyártott betonelei 
mek kéflifc 


